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Yrkande angående Delårsrapport mars 2024 
Göteborgs Stadshus AB 

 
Förslag till beslut 
I styrelsen för Göteborgs Stadshus AB: 
 

1. Delårsrapport mars 2024 för Göteborgs Stadshus AB, i enlighet med 

beslutsunderlagets bilaga 1 och bilaga 2, fastställs. 

2. Rapport om finansiella positioner för Göteborgs Stadshus AB, enligt 

beslutsunderlagets bilaga 3, antecknas. 

3. Begäran från Higab AB om utökat lånetak enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1 

tillstyrks och överlämnas till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för 

vidare hantering. 

4. Begäran till kommunstyrelsen om ett minskat lånetak för Göteborgs Stadshus AB 

med 800 mnkr godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige för vidare hantering. 

5. Besluten under denna paragraf förklaras omedelbart justerade. 

 

Yrkande 
I delårsrapporten rapporteras att Higab AB, med anledning av beslutad utdelning, begärt 

ett utökat lånetak om 200 mnkr. Stadshus AB föreslås tillstyrka begäran. Stadshus AB 

föreslås även att minska det totala lånetaket med 800 mnkr för att undvika en utökning av 

koncernens samlade lånetak. I den beslutade budgeten av Socialdemokraterna, 

Vänsterpartiet och Miljöpartiet har kommunstyrelsen fått delegationen att justera 

storleken på enskilda bolags lånetak på begäran av Göteborgs Stadshus AB. 

 

Vi var redan då emot att överlåta delegationen till kommunstyrelsen då frågan är av 

principiell beskaffenhet. Lånetaket är att betrakta som en säkerhet för 

kommunfullmäktige och är därmed en fråga som är av stor vikt och principiell 

beskaffenhet som inte kan delegeras. Kommunallagen kap. 5 § 1 stipulerar att fullmäktige 

ska besluta i ärenden som är av principiell beskaffenhet. Därav bör begäran från Higab 

AB och Stadshus AB överlämnas till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för 

vidare hantering.  

 

I kompletterande budget mars 2023 beslutade kommunfullmäktige att bevilja hemställan 

från Renova miljö AB om höjt lånetak. Då påpekade stadsledningskontoret att hemställan 

borde underställas kommunfullmäktige, även om det rymdes inom den totala externa 

skulden för koncernen. I samma fråga påpekade stadsledningskontoret att det var viktigt 

att Renovas hemställan och eventuellt kommande framställningar om förhöjt lånetak 

skulle prövas av kommunfullmäktige. Vi delar stadsledningskontorets bedömning. 

Göteborgs Stadshus AB  
  
  

Yrkande 

Med instämmande av 

2024-04-26 

 

Axel Josefson, Patrik Höstmad, Axel Darvik 

Elisabet Lann 

 


